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47 DĚTÍ USEDLO POPRVÉ DO LAVIC

ÚVODNÍ SLOVO

Vážení spoluobčané,
počátkem tohoto roku jsme zprovoznili na 
obecních internetových stránkách aplika-
ci na hlášení závad, která umožňuje všem, 
kteří chtějí upozornit na jakýkoliv problém 
na území obce, tak rychle a pohodlně učinit. 
Lze přitom využít nejen počítače, iPadu, ale 
také chytrého telefonu a za pomoci zmačk-
nutí několika tlačítek zaslat informaci napří-
klad o nefunkčním veřejném osvětlení, černé 

skládce, rozbité lavičce, poškozeném dětském hřišti či poničeném 
dopravním značení, a to včetně přesné lokalizace této závady na 
mapě obce či dokonce fotografie konkrétní závady. I přes veške-
ré počáteční úvahy a diskuse o vhodnosti či nevhodnosti spuštění 
této aplikace, a to především z důvodu její snadné zneužitelnosti 
ze strany různých „vtipálků“, se s odstupem cca 10 měsíců ukazu-
je, že rozhodnutí aplikaci zprovoznit a nabídnout veřejnosti bylo 
správné. 

Za toto období bylo prostřednictvím aplikace nahlášeno 35 růz-
ných závad na území obce. Pouze 25 procent z nich se však vztaho-
valo přímo k majetku či prostranstvím a pozemkům patřícím obci. 
V těchto případech je snaha co nejdříve nahlášený problém řešit, 
samozřejmě pokud řešení nevyžaduje například povolení jiných 
orgánů, jako je tomu například u kácení dřevin (i těch uschlých). 
Zbývající větší procento nahlášených závad se nejčastěji vztaho-
valo k majetku Českých drah, Správy železniční dopravní cesty, 

Správy silnic MSK či ČEZu. V tomto případě je náprava zpravidla 
během na dlouhou trať, kdy jednání s těmito firmami o odstranění 
těchto závad vyžaduje obrovskou dávku trpělivosti a pevné nervy, 
navíc ještě s nejistým výsledkem. V každém případě bych vás chtěl 
ujistit, že se všemi hlášeními zabýváme a je snaha co nejdříve zjed-
nat nápravu. Děkuji také tímto všem občanům, kterým není lhostej-
né, v jaké obci žijí a svými podněty, a to nejen prostřednictvím zmi-
ňované aplikace, se aktivně podílejí na zlepšení životního prostředí 
ve svém okolí a vzhledu naší obce.

Výše jsem zmínil, že pouhá čtvrtina hlášených závad je na majet-
ku či pozemcích obce. Tato čísla v řádech jednotek za 10 měsíců 
mohou  těšit všechny, kteří se o pořádek a funkčnost zařízení na ve-
řejných prostranstvích v Petrovicích u Karviné starají. Bohužel ne 
vždy tomu tak skutečně je, jelikož celá řada oprav je zbytečných 
a často opakovaných. Mnohé z těchto hlášení a následné opravy by 
totiž nebyly, pokud by na obecním mobiliáři či dopravním značení 
nepředváděli svoji zručnost či umění vandalové. Nevím, jaký užitek 
či uspokojení přináší někomu posprejované mosty, autobusové za-
stávky, budovy či stromy, poničené dopravní značení, rozbité koše, 
lavičky a mapy. V každém případě odstraňování a opravy těchto 
„výtvorů“, pokud vůbec odstranitelné jsou, představují zatížení 
obecního rozpočtu v řádu několika desítek tisíc korun ročně. Tyto 
finanční prostředky by se přitom daly využít určitě daleko lepším 
způsobem.

Marian Lebiedzik, starosta obce

Letní prázdninové měsíce utekly jako voda a začátkem září se děti 
vrátily do školy. A jak prožily první školní den ti nejmladší? Radost-
né očekávání, možná i malá nervozita, naplňovaly oči prvňáčků, 
kteří do školních lavic zasedli poprvé. A ještě více než samotní prv-
ňáci prožívali první školní den jejich rodiče. Ti se zájmem sledovali 
reakce svých dětí při pasování na žáky.

Letos nastoupilo v naší obci do první třídy 47 dětí, 5 v Závadě, 
17 v Marklovicích a 25 v Petrovicích. Na každé z dětí čekala ve 

třídě nezbytná školní výbava, kterou dětem věnovala škola a z vel-
ké části i obec. 

Všem prvňáčkům přejeme mnoho úspěchů ve školní práci a rodi-
čům mnoho trpělivosti a radosti z dětí.

Mgr. Darina Scheinarová
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Již podevatenácté v tomto volebním období se sešlo v pondělí 
25. září obecní zastupitelstvo ke svému zasedání. Na programu 
bylo připraveno celkem devatenáct bodů, takže jednání trvalo 
téměř 4 hodiny.  Řešila se celá řada otázek, především těch, které 
se váží k realizaci projektů na území naší obce. Zastupitelstvo tak 
schválilo předložení připravovaného projektu výstavby chodníku 
v Závadě od křižovatky Závada-Gory ke kapli sv. Jana Nepomuc-
kého do dotačního titulu „Místní akční skupiny Bohumínsko“. V pří-
padě, že by obec s touto žádostí uspěla, může na spolufinancová-
ní projektu získat až 90 % uznatelných nákladů, které představují 
částku cca 12 mil. Kč. Dále zastupitelé rozhodli o zahájení realiza-
ce projektů první a druhé etapy objektů polytechnické výchovy, 
které by měly být vytvořeny z části budovy bývalých stavebnin 
Salmonia a budou sloužit naší základní škole pro výuku dílen, 
pracovních činností, pozemků a realizaci dalších vzdělávacích 
mimoškolních a volnočasových aktivit. Se stavebními úpravami 
by se v tomto případě mělo začít na jaře příštího roku. Bylo také 
rozhodnuto o zpracování společného projektu s Gminou Zebrzy-
dowice „Border usługi – Příhraniční služby“ a jeho předložení do 
Fondu mikroprojektů Programu INTERREG V-A Česká republika - 
Polsko 2014-2020 Euroregionu Těšínské Slezsko – Śląsk Cieszyński. 
Projekt se týká spolupráce v oblasti údržby a provozování kanali-
zací na území obou obcí, včetně pořízení potřebného zařízení pro 
kamerový monitoring a čištění kanalizace. Posledním projednáva-
ným projektem byl projekt „Na kole po železné cyklotrase“, který 
je pokračováním projektu „Železná cyklotrasa“, v rámci kterého 
byla v průběhu letních měsíců vystavěna cyklotrasa od hraniční-
ho přechodu Závada-Gołkowice směrem na Olšiny. Nový projekt, 

který bude znovu ve spolupráci s partnerskými obcemi a městy 
z Polska předložen ke spolufinancování do Operačního programu 
INTERREG V-A Česká republika - Polsko 2014-2020, v sobě zahrnuje 
vybudování cyklotrasy v úseku Závada-Gory a komunikace z Petro-
vic na Olšiny (za střední školou Dakol).

Zastupitelstvo obce také rozhodlo o uzavření Dohody o partner-
ství a spolupráci mezi obcí Petrovice u Karviné a polskou obcí  
Stare Miasto. Tato obec leží ve Velkopolském vojvodství a nefor-
mální spolupráci s ní rozvíjíme už čtvrtým rokem. Uzavření dohody 
vytvořilo základ pro rozšíření spolupráce také mezi našimi školami, 
zájmovými a sportovními organizacemi. Mimo jiné byly již dohod-
nuty reciproční vzdělávací pobyty žáků našich základních škol, kte-
ré by měly poprvé proběhnout v květnu příštího roku.

Schválením darovacích smluv mezi naší obcí a petrovickou a kar-
vinskou římskokatolickou farností bylo úspěšně ukončeno téměř 
jednoroční jednání s biskupstvím ohledně bezúplatného převodu 
pozemků, na kterých leží část příjezdové komunikace k petrovické-
mu hřbitovu, část tohoto hřbitova, cesta vedoucí od obřadní síně 
k areálu kynologického klubu (cvičiště) a celý tento areál na obec 
Petrovice u Karviné. Hodnota darovaného majetku dosahuje část-
ky 710 tisíc Kč.

Zastupitelstvo obce dále rozhodlo o převedení částky 710 tisíc ko-
run na účet obcí organizované veřejné sbírky na opravu kostelní 
věže a střechy kostela sv. Martina v Petrovicích, která je v havarij-
ním stavu a vyžaduje nezbytnou opravu. Na účtu veřejné sbírky je 
k dnešnímu dni 723 tisíc Kč.

Marian Lebiedzik, starosta obce

VÝSTAVBA CYKLOTRASY V RÁMCI PROJEKTU ŽELEZNÁ CYKLOTRASA UKONČENA

ZASTUPITELÉ JEDNALI O PROJEKTECH, POZEMCÍCH A FINANČNÍ PODPOŘE 

OPRAVY KOSTELNÍ VĚŽE

V letních měsících byla realizována výstavba nového téměř 2,5 ki-
lometrového úseku cyklotrasy od hraničního přechodu Závada - 
Gołkowice směrem na Olšiny, až na hranice naší obce s Karvinou. 
Stavba v sobě zahrnovala celkovou rekonstrukci a opravu komuni-
kace, opravu mostku, byly zřízeny zábrany proti průjezdu vozidel 
a sčítač projíždějících cyklistů. V celém úseku trasy, tj. až po hranici 
obce s Polskem, bylo provedeno dopravní značení. Na jaře příštího 
roku budou na trase doplněny také informační tabule.

Akce byla provedena v rámci projektu „Železná cyklotrasa“, kterou 
Petrovice u Karviné realizují ve spolupráci se statutárním městem 
Karviná, sousedními obcemi Godów a Zebrzydowice a městem 
Jastrzębie – Zdrój. Projekt je spolufinancován z Operačního pro-
gramu Interreg V-A Česká republika – Polsko.  Náklady na realizaci 
projektu v naší obci představují částku cca 4 mil. Kč, přičemž 85 % 
by měla pokrýt dotace z Evropského fondu pro regionální rozvoj 
Evropské unie. Zatímco na naší straně je již projekt téměř u své-
ho konce, v dalších partnerských obcích se dokončení plánuje 

v prvním pololetí příštího roku. Poté bude možné po nové cy-
klotrase například projet po bývalých kolejích z Godowa až do 
Jastrzębia či Zebrzydowic.

Příjemným překvapením je skutečnost, že ihned po zprovoznění je 
cyklotrasa hojně užívána nejen cyklisty, ale také k dalším sportov-
ním aktivitám, jako je turistika či in-line bruslení. Zneprůjezdnění 
komunikace pro automobily současně přispělo ke zklidnění provo-
zu v zastavěné části Závada-Gory. I vzhledem k těmto skutečnos-
tem bylo rozhodnuto zpracovat další projekt, a to  na rekonstrukci 
komunikace do podoby cyklostezky, která navazuje právě na tento 
úsek. Jedná se o cestu vedoucí z  lokality Závada-Gory mezi poli 
směrem na Petrovice (Olšiny za Dakolem).

Ing. Halina Dvořáková

Tento projekt je spolufinancován z prostředků programu 
INTERREG V-A Česká republika - Polsko 
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REKONSTRUKCE KOMUNIKACÍ MSK

MARKLOVICKÁ ŠKOLKA A PZKO MAJÍ NOVOU NEJEN STŘECHU

Jak již jsme informovali v minulém vydání Petrovického zpravoda-
je, byla s prvním dnem prázdnin zahájena nezbytná rekonstrukce 
střechy na objektu marklovické školky a PZKO. V této souvislosti 
se plánovalo v souladu s požadavky statického posudku také s vy-
ztužením věnců a zpevněním konstrukce budovy, dále instalací 
nových zateplených podhledů v prostorách budovy, zateplením 
celého objektu a částečnou opravou elektroinstalace v budově. 

Jak už to u rekonstrukcí starších budov bývá, vznikly v rámci stavby 
situace a okolnosti, které bylo nutné v průběhu řešit. Tou nejzásad-
nější bylo to, že původní elektroinstalace byla zcela nevyhovující 
a bylo nezbytné v zájmu bezpečnosti dětí, zaměstnanců a dalších 
uživatelů budovy provést její kompletní výměnu. Tato skutečnost 
nejen vzhledem k nutnosti dalších časově náročných prací na nové 
elektroinstalaci, ale především její projektové přípravě a dalším 
administrativním úkonům s tímto spojených, vedla k prodloužení 
termínu dokončení celé akce.

I přes uvedené komplikace bylo snahou všech co nejdříve zpro-
voznit třídy mateřské školy tak, aby tato mohla co nejdříve zahájit 
svůj pokud možno standardní provoz. To se podařilo díky nasazení 
a snaze stavební firmy, zaměstnanců mateřské školy a obecního 
úřadu 18. září, tedy 14 dnů později oproti plánovanému termínu. 
Ve druhé fázi potom došlo k 9. říjnu ke zprovoznění školní jídelny, 

kuchyně a příslušného zázemí. Tato část stavby byla na zprovoz-
nění časově náročnější vzhledem k nutnosti instalace a revize ku-
chyňského zařízení, vzduchotechniky apod. Veškeré úpravy by po-
tom měly být dokončeny v nejbližších dnech.  Náklady na realizaci 
akce dosahují výše 5,5 mil. Kč a přispějí nejen k úsporám energií 
a většímu komfortu uživatelům těchto prostor, ale především 
k jejich většímu bezpečí. Děkujeme rodičům dětí a členům místní 
PZKO za pochopení a vstřícnost v průběhu celé stavby.

Ing. Halina Dvořáková

PARČÍK POD ZDRAVOTNICKÝM STŘEDISKEM DOSTAL NOVÉ OSVĚTLENÍ

Na počátku měsíce října bylo v areálu parčíku instalováno nové 
veřejné osvětlení. Podněty pro jeho vybudování vzešly především 
ze strany obyvatel naší obce. V rámci akce došlo také k nasvětlení 
přilehlého parkoviště. V parku tak bylo postaveno 5 sloupů, které 
nasvětlují jeho různé části. Věříme, že jejich instalace přispěla  ne-
jen ke zkrášlení centra obce ve večerních a nočních hodinách, ale 
především ke zvýšení bezpečnosti v této lokalitě, komfortu uživa-
telů parčíku a v neposlední řadě, že odradí vandaly v ničení insta-
lovaného zařízení a výsadby. V dalších úpravách tohoto prostran-
ství hodláme pokračovat i v příštím roce, stejně jako v rozšiřování 
zařízení pro aktivní trávení volného času. Na jaře se tak například 
mohou milovníci knížek těšit na zřízení první venkovní knihovničky 
v obci. Těší nás, že se tento parčík a centrum obce postupně stává 
místem, kde stále více a více lidí tráví aktivně volný čas, a to včetně 
seniorů a rodin s dětmi.

Marian Lebiedzik, starosta 

V letních měsících proběhla na území naší obce rozsáhlá oprava 
povrchu komunikací MSK. Jednalo se o silnici II/475 Petrovice 
a silnici III/4753 Marklovice. V rámci oprav bylo provedeno fré-
zování stávajících živičných vrstev 100 mm, byly provedeny lokální 

vysprávky – frézování 50 mm, následovaly pokládky živice 50 mm, 
položení živice – ložná vrstva 50 mm, položení živice – obrusná 
vrstva 50 mm, úprava krajnic, provedení vodorovného dopravní-
ho značení. Zhotovitelem těchto prací byla společnost JANKOSTAV 
s. r. o. Ostrava. Oprava povrchu silnice II/475 Petrovice byla finan-
cována z prostředků Moravskoslezského kraje a na její realizaci 
bylo vynaloženo 3 004 068,40  Kč bez DPH. Oprava povrchu silnice 
III/4753 Marklovice byla financována z prostředků SFDI, náklady či-
nily 2 909 072,23 Kč bez DPH.

Obec Petrovice u Karviné využila opravy povrchu silnice a zajistila 
osazení nového značení a vymezení stezky pro chodce a cyklisty. 
Rekonstruovaná komunikace by měla zajistit bezpečný a pohodlný 
provoz v následujících letech.

Ing. Halina Dvořáková
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OHLÉDNUTÍ ZA OBECNÍ SLAVNOSTÍ 

V sobotu 26. srpna se uskutečnila největší kulturní akce roku – 
23. Obecní slavnost. Pro návštěvníky byl připraven zajímavý pro-
gram, ve kterém na úvod vystoupily děti z Mateřské školy v Petro-
vicích, mažoretky Petrovické panenky. Dále diváci zhlédli šermířské 
vystoupení skupiny Allegros nebo silácké vystoupení železného 
Zekona. Pro nejmenší byla připravena mimoňská show, kolotoče, 
jízda na ponících nebo malování na tvář. Také hudební vystou-
pení Spokobabek ze sousedního Skrzyszowa patřilo mezi velmi 

zajímavé a v příhraniční obci tak bylo možné zazpívat si i známé 
polské a české písničky. Mezi hlavní hvězdy dne patřil slovenský 
zpěvák Vašo Patejdl s kapelou, Hradišťan & Jiří Pavlica a ve večer-
ních hodinách se představila slovenská zpěvačka Kristína s kape-
lou. Celé odpoledne až do večerních hodin bylo krásné počasí, 
v areálu panovala dobrá nálada. Závěr patřil tradičně krásnému oh-
ňostroji, po kterém následovala diskotéka. 

Mgr. Erika Bodnarová
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DIVADLO KOLOVRAT VERSUS FANTOMAS

ÚSPĚCHY RODIČOVSKÉHO TÝMU OMEZENÁ RYCHLOST 

Konec prázdnin byl pro ochotnický spolek Kolovrat ve znamení 
zkoušek nové komedie „Paní Fantomasová se zlobí aneb Zločin 
v Muzeu čerstvého umění“.

Již v měsíci září jsme se opět přesunuli do prostorů  Hotelového 
domu v Dolních Marklovicích, kde pilně zkoušíme. V naší nové 
komediální hře tak diváci budou mít možnost na vlastní oči spat-
řit Fantomasovo doupě, kde jedna maska střídá druhou a poznají 
i ráznou paní Fantomasovou. Tentokrát se známý zloduch zaměří 
na krádež vzácné známky.  Jeho zlodějské plány mu ovšem překazí 
policejní komisař Giuseppe de La Lupa a jeho povedené koman-
do. Nad tím vším ale opět zvítězí chytrá a šarmantní žena, které se 
bude muset podřídit i ten největší padouch světa – Fantomas. 

O tom všem pojednává krimikomedie, jejíž premiéra se uskuteční 
v neděli 5. listopadu v 16 hodin na prknech Hotelového domu 
v Dolních Marklovicích. S příslibem skvělé podívané srdečně zve-

me všechny, kteří se rádi pobaví a zasmějí ve společnosti ochotníků 
z Kolovratu. 

Zdeňka Moravcová

Rodičovský tým Omezená rychlost vznikl v září roku 2016 jako sku-
pina dospělých v mažoretkovém sportu. Skládá se z rodičů mažo-
retek Petrovických panenek, mažoretek Juventus Karviná a všech 
příznivců této disciplíny.

Účastí v tomto týmu si rodiče zakusili to, co absolvují jejich děti 
a pochopili, co vše tento sport obnáší a nahlíží na své ratolesti 
v tomto oboru z úplně jiného úhlu. Tento tým je veden zkušený-
mi trenérkami JUVENTUSu Karviná a přes trochu volnější frekvenci 
tréninků než mladší účastníci, tým trénuje obětavě a s nadšením. 
Účastní se soutěží ve věkové kategorii grandsenior s náčiním 
pompon, ve  které svůj region a zázemí organizace úctyhodně 
reprezentuje. Za zmínku stojí tyto úspěchy: 1. místo v kvalifikaci 
v Bystřici v březnu 2017, 1. místo v Karvinském poháru v dubnu 
2017, 5. místo na Mistrovství ČR v Náchodě v květnu 2017 a 4. mís-
to na Mistrovství světa v Praze v srpnu 2017. Za první rok existence 
může být skupina rodičů na sebe hrdá, pokračují ve svém předse-
vzetí a trénují dál. Noví zájemci o posílení jejich řad jsou stále vítání. Ing. Halina Dvořáková

V sobotu 9. září 2017 se konalo v areálu zahrady Informačního 
centra 2. Petrovické jablkobraní v rámci česko-polského projektu 
„Kultura a tradice nad Petrůvkou“.

Návštěvníci si mohli zasoutěžit o nejlepší jablečný štrúdl. Nechy-
bělo dobré jídlo, pití, rukodělné výrobky, soutěže pro děti nebo 
např. bleší trh. Do poroty o nejlepší jablečný štrúdl usedli loňská 
výherkyně soutěže paní Milena Drapová, pan starosta Marian Le-
biedzik, paní ředitelka GOK Zebrzydowice (partner projektu) Mał-
gorzata Guz, paní Zdena Černínová a za IC Petrovice u Karviné, z.s., 
Markéta Nováková. Nejlepší štrúdl u pekl pan Milan Lenghart. Ceny 

do soutěže věnovali Obec Petrovice u Karviné, pohřební služba - 
Zdena Černínová a kavárna Café Rotigel. 

S velkým úspěchem u diváků se setkal zlatý hřeb akce – vystoupení 
třinecké skupiny BLAF – jediné kapely na světě zpívající country ve 
slezském nářečí.

Děkujeme všem, kteří jste na akci dorazili, budeme se těšit zase za 
rok.

IC Petrovice u Karviné, z. s. , Markéta Nováková

2. PETROVICKÉ JABLKOBRANÍ
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 SÁZEJ, SDÍLEJ, SKLÍZEJ?

Prostor pro svobodné sdílení osiva, na podporu domácího seme-
naření a přírodního zahradničení – to je semínkovna. S myšlenkou 
semínkoven přišel před několika lety Francouz Sébastien Wittevert.

Semínkovny v ČR fungují už 
dva roky a jejich počet stále 
roste. Momentálně jich v ČR 
najdete přes šedesát. Od 
1. září najdete takovouto 
semínkovnu i v Petrovickém 
Informačním centru. Se-
mínkovna byla slavnostně 
otevřena v rámci 2. petro-
vických dožínek díky česko-
-polského projektu „Kultura 
a tradice nad Petrůvkou“.

Až do jara teď budeme shro-
mažďovat semínka, která si 

na jaře budete moct přijít směnit. 

Jak taková semínkovna funguje? 

Je to jednoduché, dalo by se to přirovnat k půjčování knih v knihov-
ně. Tak jako se knihy po přečtení do knihovny vracejí, tak i sklizená 
semínka sdílíte opět v semínkovně. Vlastně je směníte za jiná. Máte 
k dispozici nadbytek určitého druhu semínek, ale naopak vám chybí 

jiný? Pak zavítejte do semínkovny. Pokud se chystáte se zahradni-
čením začít, pro začátek si zvolte na pěstování jednoduché druhy. 
Rozhodně se nepouštějte do ničeho složitého, akorát by vás možný 
neúspěch mohl odradit. Nemusíte se ničeho bát. Pokud si vypůjčíte 
semínka mrkve a ta se vám nepodaří vypěstovat, můžete vrátit jiná.  

Množství semínek, která si ze semínkovny vyberete, bývá většinou 
omezen. Nemělo by se tak stát, že po odchodu jednoho návštěvní-
ka zůstane semínkovna kompletně „vybrakována“ .

Proč takovéto semínkovny vlastně vznikají? 

V dnešním světě, ve kterém se za všechno platí, se může jevit se-
mínkovna jako rarita. Vlastně se jedná o určitý projev solidarity. Se-
mínka, která v semínkovně najdete, jsou k dispozici pro všechny a 
hlavně zdarma. Finanční náklady a zvyšování biodiverzity budou 
pravděpodobně jedny z hlavních důvodů, proč jsou semínkovny 
zakládány. Můžete si tak vypěstovat rostliny, které se budou po-
stupně adaptovat na podmínky vaší zahrady. Časem tak můžete 
omezit používání chemických hnojiv a postřiků. Vaše rostliny se tak 
stanou přirozeně odolnější proti chorobám a škůdcům. 

Více informací o semínkovnách můžete najít na webu: https://se-
minkovny.wordpress.com  

Navštivte naši Petrovickou semínkovnu.

IC Petrovice u Karviné, z.s., Markéta Nováková

Ve čtvrtek 5. října byla v Galerii Rotigel zahájena výstava dvou foto-
grafů: Damiana Szewczyka (PL) a  Radima Gabrysze (CZ). 

Fotografie, které zachycují krásu místní přírody, budou v galerii 
k vidění do neděle 29. října. 

Jako další v pořadí se nám představí v Galerii Rotigel Roman 
Schmucker. Vernisáž jeho výst avy bude ve čtvrtek 2. listopadu. Vý-
stava potrvá do neděle 3. prosince.   

Markéta Nováková, IC Petrovice u Karviné, z.s.

ČESKO-POLSKÁ FOTOGRAFICKÁ VÝSTAVA V GALERII ROTIGEL
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NOČNÍ SOUTĚŽ V POŽÁRNÍM SPORTU

43. ROČNÍK POHÁRU HASIČSKÝCH NADŠENCŮ

Poslední akcí, kterou organizovali marklovičtí hasiči z obou stran 
hranice v rámci česko-polského projektu „Hasiči na hranici včera
 a dnes“, byla výstava požární techniky a hasičského vybavení od 
koňské stříkačky až k dnešním hasičským cisternám. Výstava pro-
běhla ve dvou dnech – 25. září v Zebrzydowicích v konferenčním 

sále a na jejich parkovišti a 6. října v Petrovicích u Karviné ve spo-
lečenské místnosti školní tělocvičny a na nádvoří základní školy. 
K vidění byly kromě již zmíněné techniky historické obleky, přilby 
a opasky a také současné ochranné obleky, přilby, dýchací přístro-
je a další. To vše doplňovaly památeční předměty, kroniky obou 
sborů, brožury, fotografie a vyznamenání. Po stranách místnosti 
na panelech byly vystaveny obrázky, které namalovaly děti ze ze-
brzydowických a petrovických škol. Celý den byly promítány videa 
z hasičských soutěží. Chtěli jsme ukázat historii i současnost hasičů.  

Děti i dospělí si mohli vyzkoušet hasičské ochranné obleky i přilby 
a zkusit, jak se chodí s dýchacím přístrojem na zádech. Bylo zají-
mavé slyšet děti, jak při prohlížení fotografií vykřikovaly: „Jé, to 
je můj dědeček!“ a podobně. Některé z nich nás zároveň přesvědči-
ly, že výstava splnila svůj účel, poněvadž po jejím zhlédnutí dopo-
ledne se školou a odpoledne s družinou přišly ještě potřetí s rodiči. 

Děkujeme představitelům  Gminy Zebrzydowice a vedení 
ZŠ Petrovice u Karviné za poskytnutí prostor k pořádání výstavy 
a Obecnímu úřadu Petrovice u Karviné za podporu, bez níž by-
chom svou činnost těžko vykonávali.

Za SDH Dolní Marklovice Stanislav Rduch

V Závadě se 12. srpna konal již 3. ročník noční soutěže v požárním 
sportu. Ještě před ní se odpoledne na dráze utkala v požárním 

útoku družstva „starých pánů“  (muži nad 35 let). Při této soutěži se 
od naměřeného času odečítá věkový průměr družstva. Tentokrát si 

vítězství vybojoval domácí tým SDH Závada. Nejstarším soutěžícím 
byl sedmasedmdesátiletý stále čilý Alfréd Surma z OSP Gołkowice. 
Od 21 hodin začala noční soutěž mužů a žen. Na základně se 
vystřídalo celkem 16 družstev, aby předvedla dokonale zvládnutou 
techniku požárního útoku. Při noční soutěži totiž hasiči celý útok 
provádějí potmě, svítí jen malé světlo na základně a kontrolní 
světlo na terčích, a proto musí mít každý člen družstva všechny 
úkony dobře nacvičené a musí pracovat naprosto přesně a rychle. 
Mezi soutěžními týmy bylo pět družstev žen a jedno družstvo z OSP 
Godów. V pozdních nočních hodinách byly vyhlášeny výsledky 
a vítězové převzali ceny z rukou starosty SDH Milana Mencnera . 
Výkon závadských hasičů tentokrát stačil pouze na 6. místo.

Muži                                                           Ženy
1. SDH Stanislavice                              1.   SDH Horní Žukov
2. SDH Šunychl                                     2.   SDH Rychvald
3. SDH Orlová-Město                          3.   SDH Doubrava

J. Wojciková

Od roku 1975 se každoročně v první 
sobotu v srpnu scházejí na marklo-
vickém návsí hasiči, aby bojovali 
o POHÁR HASIČSKÝCH NADŠENCŮ 
v požárním útoku se sáním z Petrůvky. 
Letos se na startovní čáru postavilo 
11 družstev mužů, starších pánů i žen 

z 5 hasičských sborů. Přijeli vyznavači dřívějších soutěží, kdy se pro-
věřovala dovednost hasičů a voda se nasávala z pozemního zdro-
je a ne, jak dnes, kdy se zavodňují čerpadla samospádem z nad-
zemní nádrže, což se při požáru ještě nestalo. So utěžní atmosféru 
ještě vystupňovala sázka mezi marklovickými muži a mládežníky, 
kterou mládežníci prohráli o necelou vteřinu a tak si po soutěži šli 
pod most zaplavat. Naši muži zvítězili v novém traťovém rekordu 
18,551 sekundy před našimi mládežníky a hasiči z Doubra-
vy, Marklowic Górnych, Závady a Rychvaldu. Všechna družstva 
soutěž dokončila, ono při tak úžasném fandění diváků 
i soupeřů nešlo útok zabalit. V takové atmosféře se výborně 
soutěží i baví. Přijďte se i vy příští rok dobře pobavit první 

srpnovou sobotu na již 44. ročník POHÁRU HASIČSKÝCH 
NADŠENCŮ.

Za SDH Dolní Marklovice Stanislav Rduch

HASIČSKÁ VÝSTAVA – HISTORIE A SOUČASNOST
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PETROVIČTÍ FLORBALISTÉ VSTOUPILI DO 1. LIGY VÝBORNĚ!

Florbal v Petrovicích u Karviné slaví v letošním roce výročí dvaceti 
let od svého založení. A právě k tomuto jubileu si místní florbalisté 
nadělili dárek v podobě historického postupu do druhé nejvyšší 
soutěže v republice – 1. ligy mužů. I přesto, že ve finále Národní 
ligy prohráli s týmem Slovanu Havířov, postup nakonec vydřeli 
v baráži, kde přehráli tým z Rožnova pod Radhoštěm. O tom, zda si 
Petrovice první ligu zahrají, však nebylo jasno hned.

Vedení klubu totiž muselo ihned po skončení baráže co nejrychleji 
vyřešit dva důležité faktory. Prvním z nich byly finance. Ve florbalo-
vém prostředí je obecně známo, že 1. liga mužů je finančně vůbec 
ta nejnáročnější, zejména co se týče nákladů na cestování, a bylo 
tak potřeba zajistit dostatek financí. Druhým důležitým faktorem 
byla hala, která nesplňovala podmínky pro pořádání zápasů 1. ligy. 
Na hale je totiž potřeba zajistit místa minimálně pro 200 sedících 
diváků, což ochoz s kapacitou 100 stojících diváků nesplňoval. 
Naštěstí se oba problémy podařilo vedení klubu úspěšně vyře-
šit hlavně díky výrazné pomocí naší obce a jejího zastupitelstva 
i vedení a postup se tak mohl uskutečnit.

Přípravu na novou sezonu začali petrovičtí florbalisté, na své po-
měry, docela brzy, již začátkem srpna. Na programu byla fyzická 
příprava pod vedením kondičního trenéra Marka Ivana, ke které se 
v polovině měsíce přidala také herní příprava s hlavním koučem 
Michalem Deusem. Ten mohl v kádru přivítat nové posily a praco-
vat na jejich zapracování do týmu a zejména do herního systému, 
který neměl v plánu nijak měnit. Vše poté směřovalo k náročnému 
programu, který na Petrovice čekal. Tři zápasy v pěti dnech měly 
ukázat, jak na tom tým bude.

Historicky první utkání připadlo na první říjnový den. Petrovice za-
jížděly do Pelhřimova a byly v očekávání. Zatímco Pelhřimov, tra-
diční účastník 1. ligy, měl za sebou již čtyři zápasy, ve kterých do-
kázal 3x zvítězit, pro petrovický celek to byla premiéra. Utkání bylo 
od úvodu vyrovnané. Pelhřimov sice v zápase čtyřikrát vedl, avšak 
Petrovicím se pokaždé podařilo srovnat, naposledy 42 sekund před 
koncem řádné hrací doby. Bylo tak jasné, že si oba celky rozdělí po 
bodu a o tom, kdo získá další bod navíc, rozhodne prodloužení. 
To bohužel pro hosty nemělo dlouhého trvání a dva body do tabul-
ky, za výhru 5:4 v prodloužení, nakonec brali domácí. I tak to byl pro 
tým Z.F.K. Petrovice povedený vstup do nové soutěže.

O dva dny později zajíždělo petrovické mužstvo k dalšímu du-
elu, tentokráte do Havířova, kde se utkalo s místním Torpedem. 
Torpedo Havířov bylo v historii stálým účastníkem nejvyšší soutěže 
a v posledních letech se dere zpět nahoru, i proto tak bylo před 
utkáním favoritem. Zápas byl opět vyrovnaný, mírně opticky lep-
ší byli domácí, kteří hráli více s míčkem, zatímco Petrovice poctivě 
bránily. První třetina nakonec vyzněla lépe pro Torpedo, které šlo 
do vedení v závěru první části. Druhá třetina se naopak povedla 
Petrovicím. Havířov do ní sice vstoupil velice aktivně, ale vzápě-
tí inkasoval vyrovnávající branku a zhruba v polovině utkání už 

Petrovice díky využité přesilovce vedly. Schylovalo se k dramatické 
třetí části. Domácí vrhli své síly do útoku a dokázali srovnat. Poté 
padly slepené góly na obou stranách a stav byl 3:3. Od tohoto sta-
vu už však dávali góly pouze petrovičtí borci, kteří tak mohli díky 
vítězství 6:3 slavit historicky první výhru v 1. lize.

Náročný program zakončila domácí repríza finále Národní ligy proti 
Slovanu Havířov. Na první domácí utkání dorazila slušná návštěva 
108 diváků, kteří viděli relativně jasné představení domácích hráčů. 
Od prvních minut byly Petrovice lepší a aktivnější, vytvářely si velké 
množství šancí a bylo jen otázkou času, kdy začnou padat bran-
ky. Po dvou třetinách svítil na časomíře stav 7:2 a bylo v podstatě 
rozhodnuto. Ve třetí části už domácí borci mírně polevili v obraně 
a dovolili Slovanu přidat tři branky. Konečné skóre 11:5 však zna-
menalo důležitou domácí výhru a hlavně potvrzení velmi dobrého 
vstupu do sezony. Zisk 7 bodů ze tří zápasů je výborným základem 
pro další duely, které budou pro Petrovice velmi náročné.

Na závěr několik otázek k trenérovi a manažerovi A týmu 
mužů:

 Jaká byla cesta do 1. ligy?

Trenér Michal Deus:

Časově byla cesta kratší, než se původně plánovalo. Co se týká 
sportovní stránky, tak ta do určité míry vysvětluje ten časový 
nadplán, protože jakmile se nám podařilo zkonsolidovat kádr, 
vychytat jednotlivé vazby mezi hráči a vyladit systémové detaily, 
tak jsme začali sbírat výhry v soutěži a postupem času jsme se 
dostali na úroveň, kde všem bylo jasné, že budeme bojovat o titul 
a případný postup do 1. ligy. Cesta se sice po prohraném finále 
protáhla o baráž, ale za sebe na rovinu můžu říct, že baráž nám 
dala daleko více po sportovní stránce než případný titul v Ná-
rodní lize. Kluci si odnesli spoustu zkušeností, ze kterých čerpají 
a budou dále čerpat v 1. lize.

Manager A týmu Zdeněk Bíbr: 

Před čtyřmi - třemi lety jsme měli výhledově tento cíl a dokráčeli 
jsme k němu. 

 Jaký je rozdíl mezi národní ligou a 1. ligou?

Trenér Michal Deus:

Zatím jsme odehráli tři zápasy, takže na nějaké ucelené srovnání 
to ještě není. Zásadní rozdíl ale asi už vidět je, a to ten, že týmy 
v 1. lize hrají více silově, je v zápasech velké množství soubojů je-
den na jednoho jak s míčkem, tak bez něj. Je to postavené hodně 
na běhání. Více bych asi ale nehodnotil. Samozřejmě se dívám 
pouze na sportovní stránku. Administrativní a technické úkony 
mezi oběma soutěžemi jsou neporovnatelné.  
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3. ROČNÍK MAD RACE 

Manager A týmu Zdeněk Bíbr:

Markantní po všech stránkách, jak sportovních tak cestovatelských 
a především finančních včetně provozních, technických i administ-
rativních, jak zmínil Michal.

 Například v otázce financí nám vyšla obec vstříc a zvedla nám do-
taci na sezonu, abychom ji vůbec byli schopni přihlásit a co se týče 
divácké povinnosti v této soutěži, nám také obec velmi pomohla 
s vyřešením sedících diváků na povinnost 1. ligy v domácí hale na 
základní část. Děkuji vedení obce a zastupitelstvu, jinak bychom 
nebyli schopni se soutěže vůbec přihlásit . 

 Jaké jsou ambice A týmu v této sezoně?

Trenér Michal Deus:

Nechci tady probírat omýlané fráze typu „záchrana“, play-off“ 
a podobně. Je jasné, že nikomu se nechce hrát o sestup, a proto 
ani tak nechceme přemýšlet. Naopak, my chceme vítězit, do ka-
ždého zápasu jdeme s cílem jej vyhrát. Sezona je dlouhá a může 
nás potkat cokoliv. Psychicky ale musíme být odolní a srovnaní, 
protože vše nejdříve začíná v hlavě.

Manager A týmu Zdeněk Bíbr:

Jen ty nejvyšší: jsem optimista a věřím v play-off.

 Co říkáte na dosavadní vývoj v soutěži?

Trenér Michal Deus:

Můžu hodnotit pouze to, co jsem viděl - takže tři naše zápasy a tři 
soupeře. No a můžu říct, že ve všech zápasech jsme po jejich větši-
nu byli lepší než naši soupeři, a to jak v organizaci hry, tak v indivi-
duálních činnostech. Myslím, že jsme do soutěže vstoupili úspěšně 
jak předvedenou hrou, tak výsledkově. Na druhou stranu ale ve 
všech zápasech jsme měli pasáže, které nám jasně ukázaly, na čem 
musíme pracovat, co je třeba zlepšit a co odstranit. 0bjevili jsme 
situace, po kterých nám soupeři dělají problémy. Důležité je, že 
o nich všichni víme, dokázali jsme je pojmenovat a budeme je 
muset řešit a pracovat na jejich odstranění, protože všem je nám 
jasné, že soutěž teprve začala a nás čekají silní a ambiciózní sou-
peři.

Manager A týmu Zdeněk Bíbr:

Spokojenost tečka, teprve se ta soutěž a mašina rozjela, musíme 
makat!!!

 Jak vidíte budoucnost klubu z pohledu 20. výročí působení?

Trenér Michal Deus:

Nejsem v klubu tak dlouho, abych mohl hodnotit jeho dosavadní 
působení a predikovat, jeho budoucnost. Z toho, co jsem však stihl 
zaregistrovat se domnívám, že klub je ve zdravé kondici, má veli-
ce kvalitní zázemí, fungující mládež, podporu obce, obětavé lidi – 
srdcaře ve strukturách klubu, bez kterých by to nešlo, a v součas-
nosti i poměrně slibně namazaný stroj v podobě prvního týmu 
mužů. Pokud se bude dále obětavě pracovat, tak se o budouc-
nost klubu nebojím.

Manager A týmu Zdeněk Bíbr:

Jen tu nejkrásnější, jak vedení klubu, tak obec i partneři dělají maxi-
mum pro naši sportovní činnost, jen bychom těch partnerů potře-
bovali více a ty se nám, věřím, podaří našimi výkony získat ve větší 
míře včetně silného generálního partnera.

A především děkuji vedení obce a zastupitelstvu, že nám vyšli a vy-
chází vstříc a podporují nás v naší sportovní činnosti nejen finanč-
ně, ale i podporou sportu jako takového v obci, kterou chceme 
a budeme v rámci sportovních možností reprezentovat.

Marcel Lázók

MAD RACE (šílený závod) je extrémní překážkový závod 
na Vaňkově kopci u Ostravy. A překážky jsou opravdu extrémní – 
plazení pod dráty, přeskoky po kládách, přelézání hory z velkých 
balíků slámy, ručkování, přelézání po síti, přenášení klády a pneu-
matiky, zvedání pytlů do výšky, přelézání obří bariéry a lezec-
ké stěny, brodění bahnem a další „lahůdky“. Celkem 23 překážek 
na trati dlouhé 8,2 km s převýšením 276 m v kategorii HOBBY 
a v kategorii SPORT 30 překážek na trati 11,3 km. Nepřekonání pře-
kážky je trestáno 30 „angličáky“ (klik, dřep a výskok). Letos v sobotu 
3. 6. 2017 celkem soutěžilo 1 600 dospělých a 400 dětí. V kategorii 
HOBBY – týmů bylo na startu 76 týmů a tým Zámečku Petrovice 
se umístil časem 1:59:59 na 44. místě. V kategorii HOBBY – jednot-
livci byl Jiří Chrobok časem 1:10:56 ze 170 soutěžících na 4. místě, 
pouhých 11:53 minut za vítězem.

Blahopřejeme.
Stanislav Rduch
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VELKÉ ÚSPĚCHY KATEŘINY MALAČKOVÉ VE SPORTOVNÍ DISCIPLÍNĚ AGILITY

Studentka vysoké školy Kateřina Malačková, která bydlí v Petrovi-
cích u Karviné, dosahuje se svými pejsky vynikajících úspěchů ve 
sportovní disciplíně agility. Agility je kynologický sport, kdy pes 
překonává různé překážky na pokyny svého psovoda. Popularita 
tohoto sportu ve světě stoupá. Katka již dlouhou dobu dosahuje 
v tomto sportu skvělých výsledků. Naposledy na nedávném Mist-
rovství světa, které se konalo na začátku října v Liberci. Katka zde 
získala se svou fenkou Izzy stříbrnou medaili v kategorii M v jed-
notlivcích a se svou fenkou Jackie stříbrnou medaili v kategorii M 
v družstvech.

Katko, můžete se nám, pro-
sím, představit?

Jmenuji se Kateřina 
Malačková a v Petrovi-
cích u Karviné bydlím 
od svého narození.  V sou-
časné době studuji na vy-
soké škole v Karviné. Mým 
milovaným koníčkem je 
sport agility. Tímto skvě-
lým sportem mě provází 
mé dvě fenky pyrenej-
ského ovčáka, starší fen-
ka Jackie a mladší fenka 
Izzy. Trénujeme v Karviné 
v kynologickém cvičišti 
Kovona Karviná, ale pře-
vážně již jezdím na trénin-
ky do různých krytých hal 

v okolí, na cvičiště ke kamarádkám do Ostravy, Opavy, Brna či Prahy 
nebo také trénuji na svých překážkách doma. 

Letos jste se kvalifikovala se svými fenkami na několik mezinárodních 
soutěží. Které to byly a jak jste dopadla?

S oběma mými fenkami jsem se kvalifikovala na Mistrovství Evropy, 
které se letos konalo v Itálii ve městě Salice Terme. Se starší fenkou 
Jackie jsme vyhrály s naším českým družstvem kvalifikaci do finále. 
S mladší fenkou Izzy jsem letos byla na Mistrovství Evropy popr-
vé a vybojovaly jsme 7. místo ve finále jednotlivců. V srpnu jsme 

se zúčastnily závodu IMCA (Mistrovství světa i pro pejsky bez PP 
a křížence), na kterém jsem s mladší Izzy vyhrála mistra IMCA v druž-
stvech a Vicemistra IMCA v jednotlivcích. V září jsme poté závodily 
na Mistrovství ČR v Děčíně, kde jsem s Jackie vyhrála titul Mistra 
České republiky družstev a s Izzy Vicemistra ČR družstev. Poslední 
a nejdůležitější akcí bylo Mistrovství světa, které se letos konalo 
v Liberci. Štěstí stálo při nás a se starší Jackie a naším družstvem 
jsme mezi závodníky ze 43 zemí z celého světa vyhráli titul Vi-
cemistra světa v družstvech. Mladší Izzy byla tento rok poprvé 
a zvládly jsme vybojovat titul Vicemistra světa v jednotlivcích. 

Jaké máte plány do budoucna?

Jsem poslední rok na vysoké škole, kterou snad úspěšně v červnu 
ukončím, a poté si budu hledat práci. Bude to pro mě náročné ob-
dobí, ale věřím, že i příští rok v dubnu a v květnu budu mít tu mož-
nost se zúčastnit kvalifikačních závodů na Mistrovství Evropy a Mis-
trovství světa, které se budou konat ve Švédsku a v Norsku. Mým 
plánem do budoucna je mít dobrou práci, dělat to, co mě baví a mít 
kolem sebe lidi, kteří ve mně věří. Zbytek přijde sám .

Jak tuto zálibu vnímá okolí či rodina?

Agility a psi jsou pro mě koníčkem, životní vášní, něčím, co mě 
naplňuje. Myslím, že to správné spojení poznají všichni sportovci. 
Dělám to hlavně kvůli sobě a pejskům, všechny tř i nás to nesku-
tečně baví a naplňuje. Lidé jsou různí. Většině se to líbí, vyptávají 
se mě na různé závody a tréninky, na to jak trénuji, kde jsme byly 
na závodech. Ale jsou samozřejmě i lidé, kteří si myslí svoje, ale 
takové lidi neřeším. Prostě dělám to, co mě baví a jdu si za tím. 
Mou největší oporou už od začátku je moje maminka Lenka. Už 
když jsem začínala běhat, tak se mnou na všechny závody jezdi-
la, pomáhala mi vybrat, na které pojedeme a snažila se mě v tom 
podpořit. Dokonce i letos se mnou byla i se svým přítelem všech-
ny dny na Mistrovství světa v Liberci, aby mě podpořila a fandila 
nám. Za to jsem jí neskutečně vděčná. Je mi oporou jak v životě, tak 
i v tom, co mě nejvíc baví. Těchto obrovských mezinárodních závo-
dů jsem se mohla zúčastnit také díky sponzorskému daru naší obce 
Petrovice u Karviné, která mi poskytla prostředky na cestu do Itálie 
a Rakouska. Jsem moc vděčná, že i naše obec je plná skvělých lidí, 
kterým se tento sport líbí a podporují mladé sportovce.  

Děkuji vám Katko za rozhovor a přeji hodně úspěchů.
Ing. Helena Jastrzembská

V sobotu 23. září se uskutečnil společný výlet českých a polských 
farníků v rámci projektu „Společnou spolupráci k lepšímu poro-
zumění“. Je to jeden z mnoha společných projektů, které probí-
hají mezi naší obcí a partnerskou obcí Godów a je financován 
z Fondu mikroprojektů Euroregionu Těšínské Slezsko-Śląsk 
Cieszyński v rámci Programu INTERREG V-A Česká republika – 
Polsko 2014-2020. Při těchto aktivitách se prohlubuje dlouholetá 
přeshraniční spolupráce mezi obyvateli obou partnerských obcí. 
Tak tomu bylo i tuto sobotu. Mnozí zúčastnění se již znali z před-
cházejících společných akcí. Setkávají se při bohoslužbách v koste-
lech po obou stranách hranic. Výjimkou nejsou rodinné vazby ani 
dlouholetá přátelství.

Cílem tohoto projektu bylo poznávání Euroregionu Těšínské Slez-
sko, území s bohatou kulturní a historickou tradicí. Program začal 
v areálu Archeoparku v Chotěbuzi, kde proběhla komentovaná 
prohlídka repliky původního slovanského opevněného hradiště. 
Následovalo malebné město Ustroň na úpatí Slezských Beskyd. 
V něm se návštěvníkům nabízí nejen velké množství sportovního 
vyžití, možnosti letní a zimní rekreace, ale především je oblíbeným 
lázeňským střediskem. Jeho poloha zajišťuje velmi vhodné mik-
roklima pro léčení nemocí pohybového ústrojí, nervové soustavy 
a onemocnění dýchacích cest. Z Ustroně vedla cesta přes Horní 

Líštnou do Dolní Lomné, do míst, kde se každoročně konají zná-
mé folklorní slavnosti Slezské dny. Na zpáteční cestě se uskutečnila 
prohlídka kostela  v Jablunkově a dřevěného kostela v Bystřici se 
vzácným historickým oltářem.

Společně prožitý den přispěl ke vzájemnému poznávání a k dob-
rým přeshraničním vztahům.

Ing. Helena Jastrzembská
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Asi skoro všichni už od dětství milujeme výlety. Mamka napeče říz-
ky, tentokrát jsme si je musely napéct samy a jede se. 9. – 10. září 
2017 jsme se vydali na zájezd s Českým svazem žen, p.s. Petrovice 
u Karviné i my. Počasí bylo více než příznivé. Pan řidič autobusu 
byl dobře naladěný a sdílný. Celou cestu nám jako zkušený prů-
vodce a turista zábavným způsobem podával informace, kudy to 
vlastně jedeme. Nádhernou polskou krajinou jsme dorazili k řece 
Dunajec do přístavu Stromowiec Katów. Byli jsme překvapeni, že 
i přes velké množství lidí se nečekalo na lodní lístky dlouho a naše 
pltě přijely skoro nato tata. Plť je složena z pěti malých, dlouhých 
„necek“. Dunajec odedávna sloužil jako dopravní tepna. Už ve 
2. století p. n. l. se po něm plavili řečtí a římští kupci. Rozkvět vora-
řiny začíná v osmnáctém století. Zjara se k Baltu splavovalo dřevo, 

železo, léčivé byliny, sýr, medovina a další zboží. První turisté se na-
lodili v roce 1867, nu a 9. 10. 2017 v 11 hodin my. Po dvanáctičlen-
ných skupinkách jsme pluli úžasnou krajinou. Bílé skály Pienin se 
leskly ve slunci a jejich lemování zelení připadalo neskutečně čisté 
a zářivé. Pltě provázely u vody kačeny a racci a na modré obloze si 
klouzali dravci. Řeka Dunajec velkou částí tvoří polsko-slovenskou 
hranici. Na slovenské straně je vybudována cyklostezka. Unave-
ní cyklisté mají možnost odpočívat na břehu Dunajce na malých 
rozkošných plážičkách. Pltníci nejen zručně ovládají dvoumetrová 
bidla, ale i plní roli průvodce. Přiznám se, že moc názvů skal jsem si 
nezapamatovala. V paměti mi uvízlo povídání o Jánošíkovi a jeho 
zkoušce adeptů na zbojníky, kteří museli přeskočit tzv. „Zbojnický 
skok“, to je nejhlubší úsek Dunajce (12 metrů hluboký a 8 m široký).

Nu, a pak názvy skal: Babka, Dziadek, Wysoka Kaśka, Gruba Baś ka, 
Sokolica, vrcholy zkamenělých mnichů, kteří zhřešili a za trest zka-
meněli, skalní otvor Tchýní huba.  Povídání o prameni čisté vody, 
která přináší dlouhý život. I když rčení „kdo ji sto let pije, tak sto let 
žije“ nezní příliš jako záruka dlouhověkosti. Naše plavba byla dlou-
há 16 km, trvala nezapomenutelné dvě hodiny a končila v horském 
městečku Szczawnicy. Tam se pltě nakládají jeřábem na nákladní 
auta a převážejí zpět. Vyučit se plťařem trvá prý šest let. Tři roky 

zácviku a tři roky přípravy na zkoušky. My jsme to našim plťařům 
nevěřili a z jiných zdrojů jsme zjistili, že pltnické řemeslo se dá na-
učit za půl roku a je k tomu potřeba nejméně šedesát jízd a samo-
zřejmě zkoušky.

Rozloučili jsme se s Dunajcem a pokračovali na hrad Niedzica. 
V obci Krempachy jsme se přesvědčili, že funkce obecního pastýře 
je stále aktuální. Z boční cesty se vracely do svých stájí krávy. Pastýř 
je naháněl na kole, nemůžu říct popoháněl, protože měly své vlast-
ní pomalé tempo a provoz na silnici je vůbec nezajímal. U dom-
ků s upravenými zahradami, posezeními a bazény čekali majitelé. 
Kravky si způsobně našly svoje „doma“ a nejspíš nastalo dojení.

Po prohlídce okolí hradu Niedzica jsme pokračovali na ubytování 
v Bialym Dunajcu. Pan řidič nám v úzkých uličkách předvedl své 
umění. Tleskáme mu. 

Večer pak posezení u domácích koláčků paní Blatoňové, slaných 
závinů paní Černé a páru štamprliček. Účastnicemi zájezdů byly 
i členky tanečního souboru „Zoufalé manželky“, které překvapily 
a vystoupily i v kostýmech. 

A je tu další slunečný den a další známé turistické místo: Zakopané.
Horské městečko s neuvěřitelným počtem turistů, neuvěřitelným 
počtem prodejních stánků, s neuvěřitelným sortimentem. V roce 
1938 byla zprovozněna 1300 metrů dlouhá pozemní lanovka do 
osady Gubalówka. Převýšení 300 m překoná kabina s padesáti pa-
sažéry za 3,5 minuty. Nahoře se pak rozprostře fantastický výhled 
na hřebeny Tater. Nejblíž jsou hřebeny, které připomínají ležícího 
rytíře. Na svahu u lanovky je nápaditě vybudovaná písčitá pláž. Po-
hled na moře je nahrazen pohledem na vrcholky hor. V Gubalówce 
panuje čilý turistický ruch. Na rovném hřebenu asi 1,5 km dlouhém 
jsou po obou stranách široké asfaltové cesty restaurace a opět 
stánky a stánky. Kožichy, hračky, pochutiny… Zájemci se můžou 
i projet kočárem nebo na poníkovi. 

Nádherný víkend končí a jedeme domů. 

Příště: Neseďte doma a pojeďte s námi.

Anna Kubačková, účastnice zájezdu

Základní organizace Českého svazu žen, p. s., 
Petrovice u Karviné

zve na

VÝSTAVU 

vánočního cukroví,

která se koná dne 9. 12. 2017 od 10.00 - 16.00 
hodin

v salonku nové tělocvičny u ZŠ Petrovice.

Od 15.00 hodin krátký kulturní program.
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 PROJEKT OKRESNÍ RADY ČSŽ V KARVINÉ K 50. VÝROČÍ ZALOŽENÍ ČSŽ

Okresní rada ČSŽ Karviná rozhodla k 50. výročí založení ČSŽ reali-
zovat projekt „Poznejme se navzájem“. V projektu šlo o to, abychom 
poznaly navzájem obce a města z našeho okresu, ve kterých pracují 
naše základní organizace.  Do projektu se nakonec zapojily tři orga-
nizace okresu Karviná: ZO ČSŽ Petrovice, ZO ČSŽ Karviná - Mizerov 
a ZO ČSŽ Petřvald. První projektový den se uskutečnil v Petrovicích, 
a to 23. 8. 2017, druhý pak v Petřvaldě 29. 8. 2017.

A jak vzájemné návštěvy dopadly?

Oba návštěvní dny nám počasí přálo a lákalo na výlet. Ve středu 
23. 8. 2017 jsme již od osmi hodin připravovaly sál u hasičů 
v Marklovicích, abychom přivítaly ženy z Karviné a Petřvaldu. 
Všechny jsme měly tak trochu trému, i když jsme již předem na-
plánovaly, co ženám v Petrovicích ukážeme a čím se pochlubíme. 

Setkání zahájily ženy z tanečního kroužku „Zoufalé manželky“, 
které zatančily dva tance.  Po ochutnání dobrých koláčků paní 
Marušky Blatoňové a Aničky Novákové jsme se vypravily na ná-
vštěvu dřevěného roubeného kostelíku Nanebevstoupení Páně 
v Dolních Marklovicích. Interiér renesančního kostela z roku 1739 
je vyzdoben jedinečnými původními malbami s rostlinnými mo-
tivy (květinový dekor) z doby stavby kostela. Kostelem nás pro-
vedla členka Rady Obecního úřadu v Petrovicích paní Ing. Helena 
Jastrzembská, které tímto děkujeme za průvodcovství. Děkujeme 
rovněž panu Antonínu Michníkovi, který nám umožnil si kostel pro-
hlédnout. 

Rovněž jsme také navštívily hotel Dakol, který vznikl na místě býva-
lé školy. Nachází se v krásném prostředí Petrovic asi 100 metrů od 
hranic s Polskem.  Z hotelu je pěkný výhled na kostel sv. Martina. 
Po dobrém obědě jsme se přesunuly na návštěvu zámečku 
v Prstné. 

Prstná je jedna ze čtyř částí obce Petrovic. V roce 1796 koupil 
Prstnou od hraběte Jana Larische rytíř Vojtěch Gussnar, který dal 
postavit uprostřed anglického přírodního parku dvoukřídlý záme-
ček v empírovém stylu. V roce 2012 koupila zámeček společnost 
Trestles, a.s., která zámek i park zrekonstruovala. Zaměstnankyně 
zámečku nás provedla nejen welnessem, ale i celým zámečkem, 
který dnes slouží jako hotel. Tam jsme také naši krátkou prohlídku 
zakončily.

Myslíme si, že máme ještě spoustu zajímavostí, které můžeme 
v Petrovicích ukázat. 

V úterý 29. 8. 2017 za krásného slunného dne vyjely ženy ZO ČSŽ 
Petrovice u Karviné za ženami do ZO ČSŽ Petřvald. Po uvítání před-
sedkyní paní Mgr. Jarmilou Skálovou jsme zamířily na návštěvu 
„Technického muzea“. Od muzea ke kostelu sv. Jindřicha cestu le-
muje čtrnáct kapliček křížové cesty, která je chloubou Petřvaldu. 

Petřvaldský kostel je postaven podle vzoru kostela sv. Sebastiá-
na v Miláně (Itálie), v empírovém slohu, ve tvaru římské rotundy. 
Začal ho stavět v roce 1835 majitel petřvaldského panství hrabě 
Jindřich Larisch – Mönnich a na jeho přání byl kostel zasvěcen 
sv. Jindřichovi, králi německému a císaři Svaté říše římské, který žil 
na přelomu 10. a 11. století. Technické muzeum je malý domeček, 
který vznikl z bývalé fary, byl rekonstruován a slavnostně otevřen 
v roce 1997. Nabízí prostřednictvím svých expozic výlet do his-
torie tramvají a přibližuje tradice hornictví. Hornictví je součástí 
života obyvatel Těšínského Slezska už déle než dvě staletí. Expo-
zice Tradice hornictví seznamuje návštěvníky s dolováním uhlí, 
technickým pokrokem, udržováním tradic i slavností. K vidění jsou 
v muzeu kroje i různé nástroje. S rozmachem hornictví souvisela 
i nutnost dopravovat mnoho osob na větší vzdálenost do dolů. 
Na Ostravsku a Karvinsku nastal proto rozmach tramvajové do-
pravy. Vývoj a osudy zdejších drah přibližuje množství exponátů. 
Velké tramvajové vozy byste však v malém domečku Technického 
muzea Petřvald hledali marně. Kouzelný svět tramvají zastupuje 
funkční model tramvajového vozu s evidenčním číslem 7 M. D. O. K. 
Po zhlédnutí filmu o významu včel v přírodě nás ženy z Petřvaldu 
pozvaly do městské knihovny.

Proč právě tam?

S knihovnou ženy z Petřvaldu velmi úzce spolupracují a připravují 
různé akce. Milá paní knihovnice Monika Molinková nám předsta-
vila útulnou knihovnu, která vznikla z bývalé školy, informovala 
nás o jejich službách a o aktuálním dění v knihovně. Zhlédly jsme 
snímek místního rodáka a historika pana Otakara Kochana o his-
torii Petřvaldu. Nechybělo ani malé občerstvení v podobě dobré-
ho zákusku, který upekla paní předsedkyně, a kávičky, kterou nám 
uvařily paní knihovnice. Od města Petřvald jsme také obdržely 
malé dárečky. Po chutném obědě jsme ještě navštívily místní fir-
mu – společnost The Candy Plus Sweet Factory, s.r.o. Tato firma je 
jedním z největších producentů cukrovinek v České republice. Vý-
robní závody v Rohatci a v Petřvaldě u Karviné vyrábí oblíbené želé 
bonbony a sladkosti, které vyvážejí do celého světa pod značkou 
Juicee Gummee. 

Příjemný výlet do sousedního města se všem ženám velmi líbil, měl 
svůj smysl a význam. Často totiž jezdíme za památkami do zahrani-
čí a mnozí neznáme ani své sousední město, kolik má pěkných za-
jímavostí a památek. Těšíme se zase na příští rok, která z organizací 
ČSŽ okresu Karviná nás pozve k sobě na návštěvu.     

Jarmila Tyrlíková, předsedkyně ZO ČSŽ Petrovice
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45 LET  KYNOLOGIE V PETROVICÍCH U KARVINÉ

Klub kynologie v Petrovicích u Karviné slaví v letoš-
ním roce 45. výročí od svého založení v roce 1972. 
Proto také veškeré naše letní akce jsou spojeny 
s tímto výročím. Ve dnech 27.-30. 7. 2017 jsme na 
cvičáku pořádali výcvikový tábor, jehož vyvrcho-
lením v sobotu 29. července 2017 byla slavnostní 

schůze  s připomenutím historie klubu, oceněním členů a násti-
nem  činnosti  do dalšího období.

Historie klubu: 
Mezi zakládajícími členy byli tehdy pánové Ludvík Bill, Jindřich 
Trzaskalík, Wladislav Jastrzembski, Stanislav Jastrzembski, Jaromír 
Brázda a Vladimír Sliwka.

Tehdejší zástupci Místního národního výboru dali klubu do uží-
vání pozemky, na kterých je areál dosud.  Na cvičáku se postavi-
la  darovaná  maringotka a začala činnost. V létech 1976 – 1978 
se začal v Petrovicích rozvíjet i motokros. Oba spolky byly násled-
ně začleněny pod  SVAZARM  a vznikla 168. základní organizace 
Svazarmu a následně AVZO v Petrovicích u Karviné a v ní klub ky-
nologie a automotoklub. V areálu motokrosu byla rovněž vybudo-
vána klubovna a zázemí pro činnost, a toto bylo v roce 1981 předá-
no klubům do užívání. To byl jeden z důležitých mezníků činnosti 
klubu. Rostla členská základna a byly i prostory pro konání větších 
akcí pro veřejnost a klubovou činnost. Klub si od té doby udržuje, 
přes některé výkyvy, základnu v počtu 25 – 35 členů.

V létech 1987 – 1988 se podařilo získat z bývalého rekreačního 
střediska VOKD v Mostech u Jablunkova materiál na novou klubov-
nu. Tato byla tehdy s ústním souhlasem MNV v roce 1988 členy klu-
bu svépomoci vybudována. Díky prozíravé stavbě na pilotech nad 
stoletou vodou Petrůvky a díky péči minulých i současných členů 
nám slouží dosud.

Členové klubu se po roce 1980 účastnili a také pořádali letní vý-
cvikové tábory v areálu motokrosu, pomáhali při motokrosových 
závodech, účastnili se a pořádali závody okresní ligy kynologů, 
branného víceboje kynologů, navštěvovali společně výstavy psů 
a také samostatně vystavovali, účastnili se a pořádali zkoušky z vý-
konů psů a samozřejmě se dobrovolně-povinně účastnili prvomá-
jových oslav a brigád v rámci akcí Z v Petrovicích. Pro děti a rodinné 
příslušníky byly pořádány Mikulášské nadílky, dětská odpoledne, 
diskotéky, oslavy MDŽ, zimní rodinné výpravy a další akce.

Ve dnech  8.- 9. června 1985 jsme u nás pořádali 1. ročník stopař-
ského závodu – Memoriál Eduarda Kolbona. Závod, který byl v kraji 
ojedinělý a kterého se účastnili startující z celé Moravy, se podařilo 
pořádat každoročně a skončil pro nedostatek pořadatelů a pozem-
ků na stopy až 16. ročníkem v roce 2000.

Za uplynulá období se v předsednické funkci vystřídaly dámy Věra 
Pajonková – Franková, Kateřina Mlotková a pánové Jaromír Brázda, 
ing. Miroslav Sliwka, Pavel Čačka, Miroslav Stasiewski, Jiří Filip, 
Radek Mlotek a Jiří Kubačka.

Za všemi zůstal kus práce, jejich umu a srdce a všem je nutno  po-
děkovat za to, že klub má svou historii a má na co navazovat.

A nyní současnost.
Klub kynologie 069. ZKO v Petrovicích u Karviné měl k 1. únoru 
2017 evidován 30 řádných členů a má dle klubového organizační-
ho řádu další čekatele členství. V rámci restitucí jsme nyní v nájmu 
u nových vlastníků pozemků v areálu, a to římskokatolické církve 
farnosti  Petrovice a Karviné.

V klubu je nyní velmi dobrá parta lidí, a tak akcí členů a jejich rodin-
ných příslušníků je hodně a všechny jsou super.

Vzhledem k tomu, že k bilancování nedílně patří i poděkování 
a ocenění nejlepším, děkuji jako současný předseda těm, kteří drží  
cvičák nyní.

Především rodině Mlotků – pro Mloťáky je cvičák druhý domov 
a Katka, Radek a David jsou hybnou pákou výcvikových úspěchů. 
Dále Jiřince Varnuškové – naší pokladní za dlouhodobé bedlivé 
hlídání naší pokladny, Peťovi Drozdíkovi – hospodáři za údržbu 
areálu, za to, že jim organizované, nutné, ale neoblíbené brigády 
jsou nyní velmi úspěšné i zábavné a za naši klubovou hymnu. Dále 
děkuji zejména Markovi Szyrockému a Davidu Rybanskému za ak-
tivitu při výcviku a klubové činnosti. Děkuji rovněž všem ostatním 
aktivním členkám a členům klubu.

Výbor klubu v rámci oslav navrhl k ocenění a ocenění převzali tito 
naši členové:

Vyznamenání na úrovni předsednictví Českého kynologického sva-
zu

– Stříbrnou plaketu „Za zásluhy“ – Jiřina Varnušková
                                                                   Radek Mlotek
                                                                   Jiří Kubačka
– Bronzovou plaketu „ Za zásluhy“ – Kateřina Mlotková
– Vyznamenání krajské organizace ČKS – Petr Drozdík
                                                                                David Mlotek

Ocenění předal předseda krajské rady ČKS pan Karel Mellar a k vý-
ročí  klubu blahopřál i starosta obce Marian Lebiedzik.

Další letní akcí v rámci oslav bylo 2. září 2017 již tradiční LOUČENÍ 
S PRÁZDNINAMI.

Pro děti i jejich doprovod byly připraveny ukázky plemen psů, vý-
cviku psů, ukázky činnosti služebních psů při policejním zásahu 
v improvizované hospodě, na střeše auta i při zadržení ozbrojené-
ho pachatele. Pro děti byly připraveny rovněž soutěže, bohaté ob-
čerstvení a velmi oblíbená projížďka na koních. Akci můžete vidět 
v záznamu v petrovickém zpravodajském televizním kanálu.

Tímto zároveň děkuji Obci Petrovice u Karviné a společnosti AWT 
a.s. za finanční podporu akce.

Jedním z vrcholů činnosti každého klubu je pořádání zkoušek z vý-
konů psů. Podzimní zkoušky jsme pořádali v neděli 15. října 2017 

Jiří Kubačka
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Spotkanie Klubu Propozycji we wtorek 19.9.2017 r. poświęcone było 
I Powstaniu Śląskiemu. Organizatorem spotkania było Miejscowe 

Koło PZKO w Piotrowicach. Uczestnicy spotkali się, w związku z pra-
cami budowlanymi Domu PZKO, w Kawiarni Rotigel.
Prelekcję na temat uwarunkowań historycznych Polski rozbio-
rowej, odzyskiwania przez Polskę niepodległości i przebiegu 
powstań śląskich wygłosił Tadeusz Toman. W swoim refera-
cie wykorzystał dostępne publikacje historyczne. Poinformo-
wał również o Rajdzie Kolarskim Szlakiem Walk Powstańców 
I Powstania Śląskiego, który odbył się na trasie Piotrowice-Godów-
Zebrzydowice w niedzielę 20.8.2017 r. W sierpniu br. minęła 
właśnie 98. rocznica wybuchu powstania w 1919 roku. W gospodzie 
Krótki w Piotrowicach, w których w tym czasie schroniło się wielu 
uchodźców z Górnego Śląska, znajdował się sztab powstańców i tu 
zapadła decyzja o rozpoczęciu działań wojennych.
Następne spotkanie odbędzie się we wtorek 21.11.2017 r., gościem 
PZKO-wców będzie Stanisław Grym z Godowa. Temat powstań ślą-
skich będzie kontynuowany. 

Jadwiga Karolczyk, předsedkyně Místní skupiny PZKO Petrovice

SLOVO PETROVICKÉHO FARÁŘE

DLACZEGO POLACY CHCĄ UCZYĆ SIĘ JĘZYKA CZESKIEGO?

Takie pytanie zadała redaktor „Głosu Ludu” – gazety Polaków 
w Republice Czeskiej Bogdanie Najder, bohemistce, która uczy 
Polaków języka czeskiego już od ponad dwudziestu lat. Odpo-
wiedź możemy przeczytać w nr 79 z 13. 7. 2017 r.

– Często są to osoby zafascynowane kulturą czeską. Zazwyczaj wy-
kształcone, na przykład dziennikarze lub osoby pracujące na wyż-
szej uczelni, które mają na co dzień kontakt z językiem czeskim. 
Kolejna grupa to Polacy pracujący w Czechach. Najczęściej rozpo-
czynają naukę z powodów praktycznych. Teraz coraz więcej polskich 
firm zaczyna działać w Czechach. Takim osobom przede wszystkim 
potrzebna jest znajomość języka w stopniu komunikatywnym – po-
wiedziała. – Znajomość obu języków jest atutem, który na pew-

no pomaga w pracy. Dzięki temu mogę zwracać uwagę na takie 
aspekty, z którymi wiem, że Polacy będą mieli problem. Jak przy-
gotowywuję materiały edukacyjne, to również myślę o Polakach. 
Na początku mojej przygody z lektoratem w ogóle nie było pod-
ręczników czeskiego dla polskich uczniów. Dlatego sama opraco-
wałam materiały – dodała.

   Bogdana Najder, mieszkanka Piotrowic koło Karwiny, pracuje na 
Uniwersytecie Śląskim w Cieszynie. Udziela się również społecznie, 
w PZKO, w organizacjach branżowych. Jest członkiem chóru mie-
szanego „Collegium Canticorum”, który działa w Czeskim Cieszynie.

Jadwiga Karolczyk, předsedkyně Místní skupiny PZKO Petrovice

KLUB PROPOZYCJI O PIERWSZYM POWSTANIU ŚLĄSKIM

Druhá zářijová neděle (10. 9. 2017) byla neděle, která byla rozdě-
lena na dvě části. Nedělní dopoledne se neslo v duchu díkůvzdání 
Pánu Bohu a odpoledne pak následovala zábava farníků a petro-
vických občanů na zahradě fary u kostela sv. Martina v Petrovicích.

Slavná dožínková  mše sv. byla sloužena  ve farním kostele jako 
poděkování  za letošní hojnou úrodu, které  se zúčastnili farníci 
z Petrovic,  Marklovic, Prstné i Závady. Na přípravě slavnostní mše 
sv. mi pomáhala paní, která vyzdobila místo před hlavním oltářem. 
Dále mi pomáhala děvčata ze schooly pod vedením paní varha-
nistky svým  krásným zpěvem s výstižnými texty, kostelníci a mi-
nistranti. Atmosféru a průběh bohoslužby zachycují profesionální 
fotografie, které pořídil Ing. Maslovski. 

Neděle pokračovala odpoledním posezením farníků i občanů 
Petrovic na farní zahradě.  Obecní úřad zapůjčil stan, stoly a lavičky, 
včetně dopravy, montáže a demontáže. Za to mu patří velké podě-
kování. Dobrovolníci zajistili malé občerstvení pro návštěvníky par-
ty. Grilovalo se maso, pekly párky, čepovalo pivo a limonády. Byly 
podávány domácí zákusky, perníčky, buchty. Přípravy občerstvení 
se zúčastnili nejen starší dobrovolníci, ale zapojili se i mladí. 

Mládež si na zahradě vystačila sama. Zábavy se ujali mladí ze 
„Spolča“ (seskupení mladých kluků a děvčat, scházejících se na pe-
trovické faře).  Zvolili zábavu hrou, soutěžemi a za výsledky byli od-
měněni sladkostmi. K tomu všemu patřila i hudba na varhany nebo 
harmoniku. K poslechu hrál a zpíval pan Zolich. 

Pořádané akce se zúčastnilo cca 130 věřících i občanů. Přišli se po-
dívat i takoví, kteří do kostela nechodí, a také se stavili občané ze 
sousedního Polska. Po celou dobu zábavné party byl otevřen boční 
vchod kostela, aby si zájemci mohli prohlédnout výzdobu kostela, 
která byla vytvořena speciálně pro dožínkovou mši.   

Ke krásné, požehnané a pohodové neděli přispělo i počasí, které 
bylo slunečné a teplotně příjemné.  

Podle názorů a hodnocení zúčastněných je možno konstatovat, že 
se akce líbila a povedla se. Určitě se nějaká malá chybička organi-
zátorům vloudila do jejich programu, za což se omlouvají a slibují, 
že se příště polepší.   

P. Mgr. Tomasz Stachniak

Tadeusz Toman – Prelegent i Przewodniczący Klubu Propozycji 
(www.zwrot.cz)
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Bogaty jest dorobek śpiewactwa w Piotrowicach i okolicy. Špiewa-
no tu od wieków pieśni ludowe, które towarzyszyły uroczystościom 
kościelnym, gminnym i rodzinnym. Dopiero po 1925 roku, po zało-
żeniu Macierzy Szkolnej, zaczęła się schodzić w szkole młodzież z 
Piotrowic i Piersnej, by uczyć się pieśni śląskich pod kierunkiem dy-
rektora szkoły Franciszka Kałuży. Organizatorem chóru mieszanego 
był w Piotrowicach Leon Krótki, a chór założono w 1928  roku przy 
Kole Macierzy Szkolnej i Młodzieży Katolickiej. Funkcję dyrygentów 
pełnili kolejno: Józef Wachtarczyk, Karol Łasztówka, Robert Dominik, 
Józef Wojaczek, Alojzy Chroboczek, Antoni Pawlita i Teofil Molinek, 
Chór zbierał się na próby co dwa tygodnie w szkole. W Zawadzie 
przy Macierzy Szkolnej, chór mieszany założono w 1930 roku. Naj-
większym osiągnięciem organizatorskim był w okresie międzywo-
jennym, jak czytamy w kronikach, konkurs pieśni w 1932 roku, w 
którym udział wzięło 15 chórów, w tym dwa z Polski. Śpiewactwo 
rozwijało się również w sąsiednich Marklowicach.

Po wojnie tradycje śpiewacze kontynuowało Miejscowe Koło PZKO, 
które powstało w 1947 roku. Działał chór mieszany „Hejnał” i chór 
męski „Zgoda”. Równocześnie z chórami aktywny był kwartet mę-
ski i mieszany oraz oktet męski. Najaktywniejsi chórzyści założyli 
w 1958 roku zespół mieszany Łaziki. Nazwa zespołu powstała dla-
tego, ponieważ śpiewacy zbierali się na próby w mieszkaniach pry-
watnych, czyli „łazili” od domu do domu. Kierownikiem zespołu był 

Erwin Masłowski, członkami kwartetu męskiego Erwin Masłowski, 
Erwin Hołek, Oskar Mikula i Henryk Gorgol. W latach 1984-89 przy 
kole PZKO w Piotrowicach działała Kapela Podwórkowa w składzie 
Erwin Masłowski, Tadeusz Błanik i Erwin Michalski. 

Po kilkuletniej przerwie w działalności zorganizowanego śpiewac-
twa chóralnego zwołano w kwietniu 1970 roku spotkanie miłoś-
ników śpiewu chóralnego. Kiedy w 1973 roku dołączyli śpiewacy 
z Marklowic, zaczął działać Chór Mieszany Piotrowice-Marklowi-
ce. Inicjatorem, założycielem i pierwszym dyrygentem tego ze-
społu był Rudolf Wójcik, absolwent Państwowego Seminarium 
Nauczycielskiego w Ostrawie, który uczył w szkołach polskich 
w Lesznej Dolnej, Nydku, Głuchowej, Lutyni Dolnej, Piotrowicach 
i Skrzeczoniu. Ś piewał w kilku chórach zaolziańskich. Na próby 
i występy dojeżdżał ze Skrzeczonia. Od 1975 roku dyrygentem 
chóru mieszanego był Erwin Masłowski a od 1993 roku Jadwi-
ga Karolczyk. Próby chóru odbywały się raz w tygodniu, w zimie 
w Marklowicach, w lecie w Piotrowicach. Chór występował w gmi-
nie w imprezach z okazji różnych świąt państwowych i podczas 
imprez PZKO-wskich. Kilka razy występował w Polsce, między inny-
mi w Cieszynie, Gołkowicach, Rabie Wyżnej, Grudyni Wielkiej koło 
Opola. W latach 1972-75 działał również Chór Żeński pod dyrekcją 
Elżbiety Wójcik, żony Rudolfa Wójcika.Cdn.

Jadwiga Karolczyk, předsedkyně Místní skupiny PZKO Petrovice

W sobotę 20.8.2017 r. odbył się pierwszy Rajd Kolarski Szlakiem 
Walk Powstańców I Powstania Śląskiego. Pogoda niestety nie do-
pisała, dlatego trasę rajdu skrócono. Kolarze z Piotrowic wyruszy-
li do Gołkowic, Godowa, Skrzyszowa i Skrbeńska. Zrezygnowano 
z odcinka trasy rajdu do Zebrzydowic. 
Przybywających rajdowiczów pod Urząd Gminy w Piotrowicach 
koło Karwiny witali członkowie Miejscowego Koła PZKO – Jadwiga 
i Barbara Karolczyk. Gdyby nie deszcz, to na starcie rajdu stanęło-
by ponad 100 uczestników. Oficjalnego powitania dokonał główny 
organizator Stanisław Gawlik, prezes Sekcji Historii Regionu Zarzą-
du Głównego Polskiego Związku Kulturalno-Oświatowego w Re-
publice Czeskiej. Na trasie rajdu kolarzy prowadził Stanisław Grym, 
kierownik Koła Turystyki Rowerowej Gminy Godów. Rowerzyści 
z Godowa stanowili najliczniejszą grupę. Większość Zaolzia-
ków, członków Towarzystwa Rowerowego „Olza” przy Polskim 
Towarzystwie Turystyczno-Sportowym Beskid Śląski z powodu desz-
czu zrezygnowała z uczestnictwa. Niektórzy, jak np. przedstawiciele 
Zebrzydowic i jego Klubu Rowerowego Przerzutka z przewodniczą-
cym Rady Gminy Henrykiem Frankiem przebyli trasę samochodami. 
Funkcję startera honorowego przyjął wójt Gminy Piotrowice koło 
Karwiny Marian Lebiedzik. Za bardzo interesujący uznał pomysł 
połączenia rajdu rowerowego z historią i przypomnieniem wy-
darzeń, które rozegrały się tu w przeszłości na obszarze Piotrowic 
i pobliskich wiosek. – Wierzę, że będziemy się tu spotykać regu-
larnie co roku przy tej okazji – powiedział. Podziękował organiza-
torom tego przedsięwzięcia, jak i wszystkim odważnym kolarzom, 
którzy zdecydowali się pojechać nawet w taki deszcz.
Droga rajdu wiodła najpierw przez przejście graniczne 
w Zawadzie pod drewniany kościół św. Anny w Gołkowicach. 
Tam pod pomnikiem dwunastu poległych powstańców zapalono 

pierwszy znicz. Następny zapłonął na pobliskim cmentarzu, gdzie 
znajduje się grób z nazwiskami pięciu powstańców. Uczestnicy 
rajdu udali się potem do Godowa, gdzie w sierpniu 1919 roku po-
wstańcy toczyli walki z Niemcami o dworzec kolejowy. Dziś daw-
ny budynek dworca to dom mieszkalny, przed nim ukryty nieco 
w krzakach stoi pomnik z nazwiskami trzech młodych ludzi, którzy, 
jak głosi napis, rozstrzelani zostali przez Grenzschutz. Znicz zapa-
lili wójt Godowa Mariusz Adamczyk i przewodniczący Rady Gmi-
ny Antoni Tomas. Kolejny przystanek był w Skrzyszowie. Najpierw 
zrobiono zdjęcie pamiątkowe pod tablicą upamiętniającą miejsce, 
gdzie w 1928 roku mieszkańcy usypali kopiec wolności na cześć 
miejscowych powstańców śląskich. Kopiec zlikwidowali Niemcy 
podczas okupacji. Uczestnicy rajdu odwiedzili potem na cmentarzu 
w Skrzyszowie grób trzech bohaterów powstań śląskich. „Zginęli za 
wolność” – głosił napis na wspólnym pomniku poległych podczas 
powstań śląskich w latach 1919-1921 oraz podczas II wojny świa-
towej w latach 1939-1945, który stoi w Skrbeńsku. Tam również 
zapłonął znicz od uczestników rajdu. Rajd zakończono w Gołkowi-
cach, gdzie na cmentarzu przy kościele ewangelickim znajduje się 
grób poległych za ojczyznę w 1921 roku. Przy gołkowickim klubie 
sportowym kolarze odpoczywali, częstowali się pączkami i słuchali 
prelekcji o I Powstaniu Śląskim.
Przedstawiciele Zaolzia i Gminy Zebrzydowice pojechali jesz-
cze po oficjalnym zakończeniu rajdu ze zniczami na cmentarz 
w Zebrzydowicach, gdzie również spoczywają powstańcy śląscy.
Współorganizatorem rajdu było Miejscowe Koło PZKO w Piotrowi-
cach. Rajd przebiegał pod patronatem honorowym konsula gene-
ralnego Rzeczypospolitej Polskiej w Ostrawie Jansza Bilskiego i dy-
rektor Muzeum Powstań Śląskich w Świętochłowicach Haliny Biedy.

Jadwiga Karolczyk, předsedkyně Místní skupiny PZKO Petrovice

SCENA POLSKA TEATRU CIESZYŃSKIEGO PROPONUJE

70 LAT DZIAŁALNOŚCI MK PZKO W PIOTROWICACH (2)

RAJD KOLARSKI UPAMIĘTNIŁ PIERWSZE POWSTANIE ŚLĄSKIE

Scena Polska zaprasza swoich widzów na przedstawienia teatralne, 
które przygotowała na nowy sezon 2017-2018. Spektakle można 
obejrzeć w Domu Kultury w Karwinie-Nowym Mieście lub na ma-
cierzystej scenie w Czeskim Cieszynie. 
Kalendarium przedstawień jest następujące:
„Lampka oliwna” – Emil Zegadłowicz (październik 2017 r.)

„Opowieść wigilijna” – Charles Dickens (grudzień 2017 r.)
„Mayday” – Ray Cooney (kwiecień 2018 r.)
„Tektonika uczuć” – Eric Emmanuel Schmidt (maj 2018 r.)
Szczegółowe informacje są dostępne na stronach internetowych 
www.tdivadlo.cz.

Jadwiga Karolczyk, předsedkyně Místní skupiny PZKO Petrovice
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SPOLEČENSKÁ RUBRIKASPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Jubilanti v měsíci září
70 let Jiří Černý

 Jana Kempná

 JUDr. Václav Němec

 Antonín Švehla

 Anna Ośliźloková

 Václav Volný

80 let Jaroslav Kotlorz

85 let Wladyslaw Pawlak

87 let Hedvika Lipková

 Marie Szpernolová

 Barbora Waclawiková

88 let Alžběta Žurková

89 let Marie Karpetová

96 let Miroslav Mladěnka

Jubilanti v měsíci říjnu
70 let Vladislav Cachel

 Marta Jendřejková

80 let Anežka Balcárková

 Hedvika Stolarzová

 Jiří Szostok

92 let Vanda Fusková

Všem jubilantům přejeme pevné zdraví, 
hodně štěstí a spokojenosti.

Obecní úřad

Všem novomanželům, kteří uzavřeli sňatek

v září a říjnu, přejeme mnoho štěstí,

vzájemné lásky, úcty a tolerance.

Obecní úřad

Srdečně blahopřejeme šťastným

rodičům a malým občánkům,

kteří se narodili v měsících září

a říjnu letošního roku,

a přejeme jim především zdraví

a radostný úsměv na tváři.

Obecní úřad

Den válečných veteránů
11. listopad je věnovaný památce válečných veteránů a celosvě-
tově se slaví jako Den veteránů nebo Den vzpomínek. Svátek při-
padá na den, kdy si svět připomíná výročí uzavření příměří mezi 
Spojenci a Německem, které ukončilo první světovou válku. Sym-
bolem veteránů je už od konce první světové války vlčí mák, je-
hož květy pokrývaly hroby padlých vojáků. Od roku 2001 si tento 
významný den připomíná celá Česká republika. U příležitosti Dne 
válečných veteránů položí starosta obce květiny k šesti památní-
kům válečných obětí na území obce a pokloní se jejich památce. 

Obecní úřad

U příležitosti Památky zesnulých zahraje ve středu 
1. 11. 2017 dechová hudba na obou hřbitovech v obci. 

V Petrovicích bude hrát od 15.45 – 16. 45 hodin 
a v Dolních Marklovicích od 17.00 – 18.00 hodin.

Obecní úřad
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DATUM NÁZEV AKCE
ČAS

MÍSTO
NAHLÁSIT 
ÚČAST DO

 25. 10. 2017 Rukodělné dílny – podzim (CZ) 13-16 hod., místo bude upřesněno 20. 10. 2017

27. 10. 2017 Pohraničím na kole (CZ)
14.30 hod., vlastní kola, přilby, bývalý hraniční 
přechod Marklovice – Marklovice Górne

23. 10. 2017

3. 11. 2017 Spotkanie integracyjne - beseda (PL)
15 -17 hod., Zebrzydowice, dle počtu osob možná 
doprava do Zebrzydowic

30. 10. 2017

6. 11. 2017 Basen – spotkanie (PL)
15 – 16 hod. bazén, 16 - 17 hod setkání.
Doprava do Zebrzydowic 14.25 hod. OÚ, 14.28 hod., 
Pustky

1. 11. 2017

8. 11. 2017 Warsztaty Zebrzydowice (PL)
10 - 12 hod. Obecní úřad Zebrzydowice, dle počtu 
osob možná doprava do Zebrzydowic

6. 11. 2017

8. 11. 2017 Integrační setkání - beseda (CZ) 13 - 16 hod., místo bude upřesněno 6. 11. 2017

20. 11. 2017 Basen – spotkanie (PL)
15 – 16 hod. bazén, 16 - 17 hod. setkání
doprava do Zebrzydowic 14.25 hod. OÚ, 14.28 hod., 
Pustky

15. 11. 2017

22. 11. 2017 Warsztaty Zebrzydowice (PL)
10 – 12 hod. Obecní úřad Zebrzydowice, dle počtu 
osob možná doprava do Zebrzydowic

20. 11. 2017

24. 11. 2017 Cvičení na podložce (CZ)
14-15 hod. cvičení, 15-16.15 hod. setkání
tělocvična ZŠ a MŠ Petrovice – střed
je zapotřebí mít vlastní podložku na cvičení

20. 11. 2017

1. 12. 2017 Spotkanie integracyjne - beseda (PL)
15 -17 hod., Zebrzydowice, dle počtu osob možná 
doprava do Zebrzydowic

28. 11. 2017

4. 12. 2017 Basen – spotkanie (PL)
15 – 16 hod. bazén, 16 - 17 hod setkání
doprava do Zebrzydowic 14.25 hod. OÚ, 14.28 hod, 
Pustky

29. 11. 2017

6. 12. 2017 Warsztaty Zebrzydowice (PL)
10 - 12 hod. Obecní úřad Zebrzydowice, podle počtu 
osob možná doprava do Zebrzydowic

4. 12. 2017

13. 12. 2017 Rukodělné dílny – Vánoce (CZ) 13 - 16 hod., místo bude upřesněno 8. 12. 2017

15. 12. 2017 Cvičení na podložce (PL)
14 - 15 hod. cvičení, 15 - 16.15 hod. setkání
tělocvična ZŠ a MŠ Petrovice – střed
je zapotřebí mít vlastní podložku na cvičení

11. 12. 2017

18. 12. 2017 Basen – spotkanie (PL)
15 – 16 hod. bazén, 16 - 17 hod. setkání
doprava do Zebrzydowic 14,25 hod. OÚ, 14,28 hod, 
Pustky

14. 12. 2017

20. 12. 2017 Warsztaty Zebrzydowice (PL)
10 - 12 hod Obecní úřad Zebrzydowice, dle počtu 
osob možná doprava do Zebrzydowic

18. 12. 2017

POLSKÁ STRANA DÁLE ZAJIŠŤUJE:

NORDIC WALKING  KAŽDOU STŘEDU OD 15 HODIN
JÓGU    26. 10. 2017, 30. 11. 2017, 28. 12. 2017 OD 16 HODIN. 

V návaznosti na projekt Aktivní senior na hranici a projekt polské 
strany Aktivní senior 60+ je možné zúčastnit se níže uvedených 
akcí, které zajišťuje obec Petrovice u Karviné a obec Zebrzydowice. 
Na veškeré aktivity je nutné se přihlásit, a to z důvodu stanovené-
ho počtu účastníků a zajištění dopravy na některé akce. Pokud se 
někdo přihlásí a následně se akce nebude moci zúčastnit, prosím 

o sdělení této skutečnosti kontaktní osobě, neboť jsou vždy ná-
hradníci. 

Kontaktní osoba: 
Erika Bodnarová (erika.bodnarova@petroviceuk.cz, 
558 848 056, 776 298 357, přízemí, kancelář č. 4). 

AKTIVITY PRO SENIORY
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TOPENÍ A KOMÍNY

V dohledné době opět nastane hlavní topná sezóna a všichni pro-
vozovatelé spalinových cest by neměli zapomenout na povinnos-
ti související s jejich provozem, které jsou stanoveny Vyhláškou č. 
34/2016 Sb., o čištění, kontrole a revizi spalinové cesty, která nabyla 
účinnosti 29. ledna 2016.
Abyste se i vy nestali smutným číslem ve statistice požárů způso-
bených zanedbáním čištění a kontrol spalinových cest, je dobré si 
opětovně připomenout hlavní zásady jejich provozování.
Kdy a v jakých lhůtách se tedy kontroly, revize a čištění spali-
nových cest musí provádět a kdo je může provádět? 
Kontrola spalinových cest se provádí po jejím vyčištění posouze-
ním:
• zda stav a provedení spalinové cesty v době kontroly odpovídá 
technickým požadavkům, podle kterých byla navržena a provede-
na a bylo zahájeno její užívání,
• zda stav a provedení spalinové cesty zajistí, aby byly bezpečně 
odvedeny a rozptýleny do volného ovzduší spaliny od všech připo-
jených spotřebičů,
• zda je zajištěn volný a bezpečný přístup ke spalinové cestě a 
k jejím vybíracím, vymetacím, kontrolním, měřícím a čisticím otvo-
rům,
• zda je dodržena bezpečná vzdálenost spalinové cesty od hoř-
lavých předmětů a stavebních hmot třídy reakce na oheň B až F,
• zajištění požární bezpečnosti stavby, zvláště při prostupu spali-
nové cesty vodorovnými a svislými stavebními konstrukcemi, půd-
ním prostorem nebo střechou a vývodů spalin obvodovou stěnou,
• zda nedošlo k zásadním změnám oproti stavu zjištěnému při 
minulé kontrole nebo revizi.
Kontrolu spalinové cesty provádí oprávněná osoba, kterou je 

držitel živnostenského oprávnění v oboru kominictví.
Revize spalinové cesty se provádí:
• před jejím uvedením do provozu,
• při každé stavební úpravě komína,
• při změně druhu paliva připojeného spotřebiče,
• před připojením spotřebiče do nepoužívané spalinové cesty,
• před výměnou spotřebiče paliv s výjimkou výměny spotřebiče 
stejného druhu, typu, provedení a výkonu za podmínky, že způso-
bilost spalinové cesty je potvrzena zprávou o provedení čištění a 
kontroly spalinové cesty,
• po komínovém požáru,
• při vzniku trhlin ve spalinové cestě, popř. při důvodném pode-
zření na výskyt trhlin ve spalinové cestě.
Revizi spalinových cest může provádět oprávněná osoba, kte-
rá je zároveň držitelem osvědčení revizního technika spalino-
vých cest.

Čištění spalinové cesty 
Čištěním spalinové cesty se rozumí čistící práce, zejména se 
zaměřením na odstraňování pevných usazenin a nečistot 
ve spalinové cestě a na lapači jisker a na vybírání pevných 
znečisťujících částí nahromaděných v neúčinné výšce komínového 
průchodu nebo kondenzátů ze spalinové cesty.
Čištění spalinové cesty provádí oprávněná osoba, kterou je 
držitel živnostenského oprávnění v oboru kominictví.
Ačkoli lze čištění komínů u spotřebičů s výkonem do 50 kW 
včetně lze provádět svépomocí, je lepší se spolehnout na od-
borníky.
Lhůty čištění a kontrol spalinové cesty uvádí následující tabulka.

Tabulka: Lhůty čištění a kontrol spalinové cesty
Poznámka: Za sezónní provoz se považuje provoz spalinové cesty nepřesahující v součtu 6 měsíců v kalendářním roce.

V případě vzniku požáru sazí v komíně se snažte jednat v klidu a 
s rozvahou. Ihned volejte hasiče na tísňovou linku 150, případně 
112. Požár v komíně nikdy nehaste vodou! Komín by mohl po-
praskat nebo by dokonce mohlo dojít k výbuchu. Do příjezdu ha-
sičů je možné zkusit hasit plameny vhazováním suchého písku vy-
metacími dvířky nebo ze střechy do komína. Místo písku lze použít 
i hasicí přístroj sněhový nebo práškový. Pokud je to možné, omezte 
přístup vzduchu do komína (např. uzavřením vzduchové klapky u 
kotle, odstraněním kouřovodu a utěsněním sopouchu třeba i sta-
rými montérkami).
Hasební práce však provádějte pouze v případě, že nemůže 
dojít k ohrožení zdraví nebo života zasahující osoby!

Závěrem bychom rádi připomněli pár základních zásad při užívá-
ní tepelných spotřebičů. Vždy je nutné dodržovat návod výrobce 
ke konkrétnímu spotřebiči. Spalovat lze pouze takové palivo, pro 
které je konkrétní spotřebič určen. Při užívání spotřebičů na tuhá 
paliva používejte suché palivo, zabrání se tím nedokonalému spa-
lování a vzniku nadměrných usazenin ve spalinové cestě.

kpt. Ing. Lukáš Rylko, koordinátor - metodik pracoviště prevence, 
ochrany obyvatelstva a krizového řízení Hasičský záchranný sbor 

Moravskoslezského kraje územní odbor Karviná

Lhůty čištění a kontrol spalinové cesty

Výkon 
připojeného 
spotřebiče 

paliv

Činnost

Druh paliva a připojené spotřebiče paliv

pevné kapalné

PlynnéCeloroční 
provoz

Sezónní 
provoz

Celoroční 
provoz

Sezónní 
provoz

Do 50 kW 
včetně

Čištění spalinové cesty 3 x za rok 2 x za rok 2 x za rok 1 x za rok 1 x za rok

Kontrola spalinové cesty 1 x za rok 1 x za rok 1 x za rok

Nad 50 kW Čištění a kontrola spalinové cesty 2 x za rok 1 x za rok 1 x za rok
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Péče o nevyléčitelně nemocného v poslední fázi života je možná 
i v domácích podmínkách. Díky podpůrným organizacím na to ne-
zůstanete sami.

Mobilní hospic Ondrášek umožňuje nevyléčitelně nemocným do-
spělým i dětem umírat v kruhu svých blízkých, doma. Naše služby 
jsou pro pacienty zdarma. Ulevujeme pacientům a jejich rodinám 
od potíží, ať už fyzických nebo psychických, které onemocnění 
v závěru života přináší. Pracujeme v multidisciplinárním týmu, 
který poskytuje specializovanou paliativní péči. Tým tvoří lékaři, 
sestry, sociální pracovnice, fyzioterapeut, psycholog a duchovní. 
Z naší základny v Ostravě vyjíždíme každý den do terénu, tedy za 
pacienty domů. Všichni naši pacienti a jejich rodiny mají k dispozici 

pohotovostní číslo, na které se dovolají 24 hodin denně. Mobilní 
hospic Ondrášek působí i na území vaší obce. Nebojte se nás kon-
taktovat.

V současné době MH Ondrášek spouští také kampaň s názvem 
DOMA., pomocí které chceme říci, že je možné strávit poslední 
chvíle doma a že existují služby, které vám pomohou. Kampaň pro-
běhne od 9. do 15. října a více informací se dočtete na facebookové 
události „DOMA. Týden pro Mobilní hospic Ondrášek“.

Kontakty: Mobilní hospic Ondrášek, o.p.s., Gurťjevova 11, Ostrava-
-Zábřeh, tel.: 725 409 411. Více informací lze najít na www.mhon-
drasek.cz nebo na facebookovém profilu.

Jana Pastrňáková
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LOGOPEDICKÁ AMBULANCE 

V PETROVICÍCH 
zahájila sv j provoz v 1. poschodí 

kavárny Rotigel - .p. 177. 

 

 

 

Zájemci se mohou hlásit na tel. ísle:  

604 852 230 

Podmínkou p ijetí do logopedické pé e 

je doporu ení d tského léka e! 

 MŮŽEME SI DOVOLIT UMÍRAT DOMA?
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Dne 17. listopadu 2017 v 8.00 hodin se uskuteční v Dolních Marklovicích 

výlov spojen s farmářskými hody. 
Letos nabízíme  kapry, kteří byli dove-
zeni pro chov z jižních Čech. Kapři do-
sahují velikosti cca 2,5 – 3,5 kg, byli vy-
krmeni  přirozenou potravou (plankton) 
a pšenicí. 

Rybník byl před vysazením ryb na jaře 
řádně vyvápněn a odbahněn, tudíž kap-
ři jsou bez parazitů, nejsou cítit bahnem 
a samozřejmostí je ryba vysádkovaná. 
Pro ty, kteří u nás již nakupovali, máme 
dne 17. 11. 2017 připravenou věrnost-
ní cenu, kapr 69 Kč/kg. Možnost objed-
nat amury 89 Kč, štiky 240 Kč, candáty 
350 Kč a tolstolobiky 65 Kč. Při zakoupení 
20 kg kaprů, 1 kg jelit (prejt) zdarma. 

Taktéž si můžete objednat zabijačkové speciality - sekanou 125 Kč, domácí tlačenku 99 Kč, jelita i jitrnice 79 Kč. 
Vepřové balíčky (5 kg vepřového masa: kotleta, krkovice, kýta, plecko, 5 kg výrobků - sekaná, tlačenka, jitrnice, 
jelita, 2 kg sádla a 5 l zabijačkové polévky) nutno objednat. Dále je možno objednat domácí krůty (možno 
i půlky), kuřata, srnčí klobásy, krůtí klobásy a domácí med. Možnost zpracování ryb na místě. K zahřátí bude 
zdarma podávána štamprle kalvadosu a dále bude  zdarma ochutnávka  zabijačkové polévky a prejtu. K po-
slechu nám zahraje dechovka. 
Objednávky: e-mail: vylov17@gmail.com, tel.: 739 064 560. Vánoční prodej kaprů ze sádek bude zahájen od 
15. 12. 2017 od 9.00 hod. do 17.00 hod. do vyprodání ryb. Zpracování ryb ve dnech 21. 12. 2017 - 23. 12. 2017, 
cena 85 Kč/kg. Těšíme se na vaši  návštěvu. 

Srdečně zvou Smiechovi
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Petrovický zpravodaj - vydává obec Petrovice u Karviné. Periodický tisk územního samosprávného celku, vychází 6x ročně 
v Petrovicích u Karviné. Registrováno pod č. MK ČR E 12155 ze dne 14. 2. 1997. 

Příspěvky zasílejte na adresu Obecní úřad Petrovice u Karviné, č. p. 251, 735 72 Petrovice u Karviné, tel. 558 848 056, e-mail: zpravodaj@petroviceuk.cz. 
Mediální komise si v případě potřeby vyhrazuje právo krácení a upravování příspěvků. Toto číslo 5/2017 vychází 24. 10. 2017.

Tisk a sazba MORAVAPRESS s.r.o., Cihelní 3356/72, 702 00 Ostrava-Moravská Ostrava.
Uzávěrka příštího čísla 6/2017 bude 24. 11. 2017. Příspěvky po tomto termínu nebudou přijímány.
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V ceně měsíčních plateb je zahrnuto DPH. 
V ceně aktivace je kabeláž a práce technika.

INTERNET ZA KAČKU
WWW.INTERNETZAKACKU.CZ

TARIFY 
SINGLE

AKTIVACE 
ZA 1 KČ

BEZ 
ÚVAZKU

WWW.VEJNET.CZ

555 500 800 / 602 324 243 / KANCELAR@VEJNET.CZ

SINGLE 
CONNECT

40/10 Mb 20/5 Mb 5/1 Mb

Tarify Single Premium Single Optimal Single Mini

450 Kč/měs. 350 Kč/měs. 250 Kč/měs.


